
LOKAL OG NÆRHedeposten STRIK, DER HJÆLPER:
Lokal gruppe har 

i 42 år solgt hjemme-  
lavet håndarbejde.  

Indtjening går til   
velgørenhed.

Læs side 14-15

FORÅR OM VINTEREN:  
Flere steder i kommu-
nen skyder blomsterne 
frem allerede nu. Læs 
parkchefens vurdering af 
blomsternes holdbarhed 
sæsonen ud.

Læs side 11

GRÆNSEÅR:  
Det er 100 år siden, at Søn-
derjylland blev genforenet 
med resten af Danmark, 
og mindet herom ses 
flere steder i kommunen, 
blandt andet i Reerslev og 
Vadsby. 
 Læs side 6

FREMTIDENS  
CHARLOTTEKVARTER:  
Der er planer for  
udviklingen af Charlotte- 
kvarteret, som blandt  
andet går på en forbedring  
af infrastrukturen og ny 
anvendelse af skolens 
område.

Læs side 4 og 6
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E V E N T Y R L I G 
H .  C .  A N D E R S E N  U D S T I L L I N G

Vinterferie i RO’s Torv Shoppingcenter

OPLEV EN 
VERDENS-
PREMIERE

8. - 23. februar 2020

Eventyrlig mekanisk udstilling 
og papirklip-workshop

EVENTYRLIG
BØRNEBILLET

Uge 7 & 8

Fashion and fairytales...
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BØSSEMAGER. Vaaben smeden  
i Hedehusene renoverer våben, 
som eksempelvis denne  
100 år gamle riffel.  
Læs side 2



NYHEDER

AF KRISTINA HERLEV WULFF
kristina.wulff@sn.dk

HEDEHUSENE: Den søde duft af 
læder rammer næseborene, så 
snart man træder ind i bu-
tikken på loftet af den gamle 
mølle på Hovedgaden.

Langs væggene står rækker 
af geværer med de blanke løb 
pegende mod loftet.

Det her et skytternes svar 
på en slikbutik.

- Vi har med nørderne at 
gøre. Vi er ikke særligt main-
stream. Vi har med skyt-
te-nørderne at gøre, som er 
meget specialiserede. Og vi 
har med jægere at gøre, som 
typisk er det lidt mere kræs-
ne segment, forklarer Kristian 
Hågen Hellstrøm Petersen, der 
ejer firmaet Vaabensmeden.
dk.

Teknikken tiltalte
For bøssemageren startede 
det hele lige omkring fem-
års-alderen.

- Jeg gik på jagt med min 
far allerede fra femårs-alde-
ren. Og fik mit første luftge-
vær, da jeg var otte eller sådan 
noget. Og så begyndte jeg at 
gå til skydning, og så har in-
teressen hængt ved lige siden, 
fortæller Kristian Hågen Hell-
strøm Petersen.

Det var en specifik del af 

våbenene, der betog ham.
- Jeg har altid været tek-

nik-interesseret. Altid.
Derfor var det naturligt, at 

han efter htx-uddannelsen gik 
i lære som bøssemager.

Fra kælder til loft
I 2006 var han klar til at stå 
på egne ben, og han åbnede 

derfor sin egen forretning i 
kælderen.

- Og det voksede ret hur-
tigt. Så fik jeg en lærling ansat 
og specialiseret mig i at byg-
ge rifler, siger Kristian Hågen 
Hellstrøm Petersen.

Den omkring 80 kvadrat-
meter store kælder blev hur-
tigt for lille til firmaet, og i 
2010 købte bøssemageren 
bygningen Nymølle i Hede-
husene.

Nu var der pludselig 1.400 
kvadratmeter at boltre sig på 
- men Kristian Hågen Hell-
strøm Petersen bor også med 
sin familie i den ene del af 
bygningen.

- Jeg plejer at sige, at jeg 
har 13 skridt på arbejde. Jeg 
kan også gå hen over loftet, så 
jeg ikke skal ud i regnvejret, 
siger han med et smil.

Bliv ved din læst
I dag tilbyder virksomhedens 
ni medarbejdere næsten alt, 
hvad en våben-entusiasts 
hjerte kan begære.

- Vi kan bygge rifler, vi kan 
bygge håndvåben, vi kan re-
parere, og vi kan tilpasse. Og 
det er vi ekstremt dedikerede 
omkring. Og det vil vi gerne 
være de bedste til og er det 
nok også. Man skal passe på 
med at prale for meget, men 
vi prøver i hvert fald at være 
de bedste til det, siger bøsse-
mageren beskedent.

I butikken og på webshop-
pen er der også et stort udvalg 
af tøj og tilbehør til jagt - og 
så importerer de også ame-
rikanske våben, som de vi-
deresælger til andre butikker.

Og er man til effekter med 
en historie, vil de restaurerede 
våben være en fryd for øjet.

Endelig sælger de også til 
det offentlige.

- Og det er nok. Så skal 
vi helst ikke brede os ud på 
mere. Skomager bliv ved din 
læst, fastslår Kristian Hågen 
Hellstrøm Petersen.
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Vaabensmeden.dk 
er slaraffenland  
for skytte-nørder
VÅBEN. I Hedehusene kan du få lavet et våben, som ingen andre har.

Man kan også købe revolvere hos Vaabensmeden.dk. Foto: 
Kenn Thomsen

Langdistanceriflen med navnet »Steyr SSG 08« bliver brugt til konkurrencer ud til 1.000 
meter, forklarer Kristian H. Petersen. Foto: Kenn Thomsen

Der er geværer for enhver tænkelig smag. Foto: Kenn 
Thomsen

I stueetagen på den store bygning er der våben-værksted. 
Foto: Kenn Thomsen

I Hedehusene har de en målsætning om at drive landets 
bedste værksted for våben. Foto: Kenn Thomsen

I bøssemager-værk-
stedet bliver der 

både repareret 
våben - og lavet helt 
særlige, speciallave-

de våben. Foto: Kenn 
Thomsen
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Fløng AutoCenterFløng AutoCenter
Akacievej 4, Fløng, 2640 Hedehusene

4655 1075

Ulrik Petersen, indehaver

info@oengautocenter.dk - www.oengautocenter.dk

Åbningstider:
Man.-tors. 7.45-16.00, fre. 7.45-14.00

Akacievej 4, Fløng, 2640 Hedehusene - 4655 1075 - info@fl oengautocenter.dk - www.fl oengautocenter.dk

Har du bilen, så har vi holdet til at yde dig
PROFESSIONEL SERVICE PÅ ALLE BILMÆRKER

HUSK: vores stempel gælder på lige fod med de autoriserede
værksteders stempel mht. bilens fabriksgaranti!

Vi servicerer alle bilmærker
Vi har den nødvendige certi� cering og erfaring til 
at servicere alle biler – uanset mærke, model og 
årgang. Er bilen ny – så husk, at du ved service og 
reparation hos os bevarer bilens
fabriksgaranti, uanset hvor den er købt.

Book tid til dit næste serviceeftersyn hos
Fløng Autocenter på tlf. 4655 1075

ÅBNINGSTIDER:
Man.-tors. 7.30-16.00, fre 7.30-14.00

Årets
værkstedskæde

Årets
Værkstedskæde

Fløng AutoCenterFløng AutoCenter
Akacievej 4, Fløng, 2640 Hedehusene

4655 1075

Ulrik Petersen, indehaver

info@oengautocenter.dk - www.oengautocenter.dk

Åbningstider:
Man.-tors. 7.45-16.00, fre. 7.45-14.00

Skal bilen
til service

RESTEN AF FEBRUAR GIVER VI

25% RABAT 
PÅ MERCASOL RUSTBEHANDLINGER 

DANMARK HAR REKORD I HØJE BILAFGIFTER
– derfor bør man bevare sin bil så længe som muligt.

Med god og effektiv rustbehandling, får bilen en væsentlig længere levetid.



NYHEDER

AF LISBETH JANSEN
lisbeth.jansen@sn.dk

HEDEHUSENE: Visionen for 
den fremtidige udvikling af 
Charlottekvarteret i Hede-
husene var på programmet 
i slutningen af januar under 
et beboermøde i kvarterets 
aktivitetshus.

Arkitektvirksomheden Hele 
Landet har udarbejdet første 
udkast til en fælles udvik-
lingsplan, der blev præsen-
teret ved et oplæg med en 
efterfølgende workshop for 
de fremmødte beboere, der 
fik mulighed for at stille op-
klarende spørgsmål og give 
deres besyv med.

I løbet af foråret er det me-
ningen at boligforeningerne i 
Charlottekvarteret skal tage 
stilling til, om de vil nikke ja 
til visionen, som herefter skal 
behandles politisk og sendes 
i høring, hvis alle parterne i 
form af VIBO, Domea og Hø-
je-Taastrup Kommune er med 
på projektet. Det er disse tre, 
der tilsammen ejer det om-
råde, som visionen omfatter.

Baggrunden for udvik-
lingsplanen er den generel-
le udvikling af Hedehusene, 
med opbygningen af bydelen 
Nærheden, de kommende 
lukninger af Charlotteskolen 
og Hedehusene Skole samt 
at forbinde Nærheden og 
det kommende læringshus 
i bydelen med det resteren-
de Hedehusene, heriblandt 
Charlottekvarteret.

Samtidig er man i Charlot-
tekvarteret også opmærksom 
på at fortsætte den gode ud-
vikling, idet kvarteret eksem-

pelvis blev taget af regeringens 
ghettoliste 1. december 2019.

En ambitiøs plan
Inden præsentationen går i 
gang, får borgmester Michael 
Ziegler ordet.

Han kommer blandt andet 
ind på, at infrastrukturen 

rundt om Charlottekvarteret 
har været til debat den se-
neste tid, da det er et punkt 
i udviklingsplanen, som i 
særlig grad har beboernes 
opmærksomhed.

- I de seneste seks måneder 
har vi snakket om kvarterets 
infrastruktur - altså hvordan 
hænger bydelen sammen, 
hvordan kommer man fra a 
til b. Her har særligt ringen 
rundt om kvarteret fyldt. Men 
spørgsmålet er: Hvordan sik-
rer vi en tryg ny vej til skole 

med gode forbindelser mellem 
Charlottekvarteret, stationen 
og Nærheden? Og i boligafde-
lingerne har I arbejdet med at 
finde ud af, hvordan I frem-
tidssikrer jeres boliger. Hvilke 
behov har I til boligen? Hvor-
dan skal boligen indrettes? Og 
hvilke behov har man i for-
skellige dele af livet?, lyder det 
fra borgmesteren, der både 
kalder den foreløbige plan 
for god og ambitiøs, hvilket 
i hans optik betyder, at den 
også tager tid at gennemføre.

- At få sådan en plan ført 
ud i livet, det kræver beslut-

ninger fra kommunen, og fra 
boligforeningerne, og så er der 
ting, vi skal beslutte sammen. 
Nogle af idéerne kan vi sætte 
i gang hurtigt. Det gælder for 
eksempel parkeringspladser 
og grønne områder. Andre 
projekter vil tage længere 
tid, som at etablere attrak-
tionen og opføre nye boliger, 
lyder det fra borgmesteren 
med henvisning til nogle af 
detaljerne i arkitektfirmaets 
første udkast.

Ottetal og en attraktion
Under arkitekt og byplanlæg-
ger Søren Ganers oplæg bliver 
sløret løftet for nogle af detal-
jerne. Han understregede, at 
det ikke er den endelige plan 
for området, men et bud på, 
hvordan det kan komme til at 
se ud om fem til 10 år.

Blandt ideerne var at fort-
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Hvordan skal Charlottekvarteret 
se ud i fremtiden?
BYUDVIKLING. Der er store visioner for, hvordan Charlottekvarteret kan se ud i fremtiden.  
Nogle af ideerne blev præsenteret på et beboermøde i slutningen af januar.

Følgende er et udpluk af de konkrete forslag til byudvikling i Charlottekvarteret, som 
blev præsenteret af arkitektfirmaet Hele Landet ved beboermødet den 27. januar.

Infrastruktur

 � Fortsætte »loopet« fra Nærheden, så det også går rundt om Charlottekvarteret og 
set ovenfra tilsammen danner et ottetal med området ved den nuværende Hedehushal 
som midten af ottetallet. Det vil danne et naturligt mødested og knudepunkt omkring 
den nuværende hal.

 � Ændre vejforløbet på Charlotteager og Charlottegårdsvej rundt om kvarteret, så det 
bliver smallere, og så det bugter sig frem for at være ét lige stræk. Dels vil det frigive 
plads til andet formål, dels vil det øge trafiksikkerheden.

 � Skabe grønne stier og beplantning, særligt i nord-sydlig retning, som forbinder det 
fælles udendørs område kaldet »råderum« i midten af Charlottekvarteret med resten af 
området.

 � Øge antallet af parkeringspladser til beboerne i Charlottekvarteret med 100 nye 
pladser.

 � Forbedre/udbygge undergangen til Nærheden og koblingen til Byparken i Hedehu-
sene, så man via stier og vejforløb er bedre forbundet.

Nyt byggeri

 � Et aktivitetsområde i form af et åbent bevægelseshus, der fungerer som områdets 
nye attraktion, som skal samle fritidsaktiviteter for hele Hedehusene, heriblandt de fri-
tidsaktiviteter, der hidtil har været på Charlotteskolen og Hedehusene Skole. Placeret 
omtrent hvor Hedehushallen ligger i dag.

 � Et sundhedshus, som kan placeres ved aktivitetsområdet, eller alternativt et andet 
sted i området.

 � 450 nye boliger på gennemsnitligt 95 m2 - særligt rækkehuse, der er mellem 1 og 3 
etager i højden. Størstedelen tænkt placeret, hvor Charlotteskolens bygninger ligger i 
dag. Resten placeret nord for det nuværende Charlottekvarter ud mod vejen Charlotte-
ager (hver af disse nye boliger får hver deres egen parkeringsplads op til boligen - og 
derfor regner disse parkeringspladser ikke med i de 100 ekstra til beboerne).

 � Den nuværende græs-fodboldbane syd for Charlottekvarteret nedlægges, og i ste-
det laves en kunstgræsbane længere mod vest ud mod togbanen.

Fremtidens  
Charlottekvarter

Omkring 40-50 beboere 
fra Charlottekvarteret 
var mødt op til præsen-
tationen af den forelø-
bige udviklingsplan for 
Charlottekvarteret. Foto: 
Thomas Olsen

En lyttende Søren Ganer (længst væk), der er arkitekt 
og byplanlægger hos arkitektfirmaet Hele Landet. Foto: 
Thomas Olsen

ARTIKLEN 
FORTSÆTTER 

PÅ SIDE 6...

 ”Vi har blandt 
andet set på, hvordan 
I får skabt møder med 
eksempelvis jeres naboer 
fra de nærliggende 
områder.
SØREN GANER, arkitekt og 
byplanlægger fra firmaet Hele 
Landet, henvendt til Charlotte-
kvarterets beboere.
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sætte det loop, som er tæt 
på at være etableret i Nær-
heden; At fortsætte det ind i 
Charlottekvarteret, så det set 
fra oven tilsammen danner et 
ottetal. I centrum af det ottetal 
er det forslaget at placere en 
attraktion - omtrent ved den 
nuværende Hedehushal, som 
skal tiltrække andre Hedehus-
borgere til Charlottekvarteret, 
når skolen i området lukker 
og eleverne flytter over i Læ-
ringshus Nærheden i 2021. 

Arkitekternes bud på en 
attraktion er et bevægelses-
knudepunkt, hvor man kan 
samle aktiviteter i lokalområ-
det, samt eventuelt et sund-
hedshus.

- Vi har blandt andet set 
på, hvordan I får skabt møder 
med eksempelvis jeres naboer 
fra de nærliggende områder, 
lød forklaringen fra Søren Ga-
ner, der var én af flere repræ-
sentanter fra arkitektfirmaet 
Hele Landet.

Derudover omfatter planen 
også grønne stier, 450 nye bo-
liger, hvoraf de fleste vil blive 
placeret, hvor Charlotteskolen 
ligger i dag, samt etableringen 
af 100 nye parkeringspladser. 
Især det sidste lå beboerne 
meget på sinde, og det blev der 
spurgt ind til fra flere sider.

Det blev forklaret, at vejfor-

løbet rundt om Charlotte-
kvarteret ifølge planen vil 
blive snævret ind og bygget 
anderledes op - og det vil fri-
gøre mere plads til parkering. 
Blandt andet fordi de nuvæ-
rende rabatter bliver fjernet.

Attraktion er vigtig
Under kommentarerne og den 
efterfølgende workshop bliver 
det endnu tydeligere, at det 
især er attraktionen og p-plad-
serne, der optager beboerne.

Formanden for VIBOs boli-
gafdeling 121 i Charlottekvar-
teret, Birgit Larsen, udtrykker 
det således:

- Det vigtigste synes jeg, er 
attraktionen. For den vil kun-
ne tiltrække folk fra Nærhe-
den og både folk, der dyrker 
og ikke dyrker idræt. Men et 
sundhedshus vil også skabe 
liv. For min egen boligafdeling 
er bedre parkering også vigtig. 
Men jeg synes, at den samlede 
plan er svær at forstå, siger 
Birgit Larsen.

Arkitekterne tager beboer-
nes input med i det videre 
arbejde med planen for områ-
det, inden boligafdelingerne og 
kommunen skal tage stilling 
til den og behandle den.

Boligafdelingsformand Birgit Larsen fra afdeling 121 i Charlottekvarteret så nødvendig-
heden af en attraktion som det vigtigste punkt i udviklingsplanen. Foto: Thomas Olsen

Jane Møller, der har boet syv år i Charlottekvarteret, er skeptisk over for planen om 
fremtidens Charlottekvarter:  - Vi har haft så mange forskellige planer gennem årene, 
så lad os se, om den her bliver til noget. Alt det her er bare snak. Men jeg synes også, at 
man er nødt til at deltage på mødet, ellers kan man ikke tillade sig at brokke sig bagef-
ter. Jeg synes selv, at det vigtigste er attraktionen; at der kommer et nyt samlingssted. 
Men jeg har hele tiden tænkt, at det skulle være der, hvor skolen er nu. Jeg tænker, at 
den fremlagte attraktion umiddelbart virker for lille, og at et lægehus vil være place-
ret bedst midt i kvarteret, siger Jane Møller, der også gerne ser, at der kom butikker til 
Charlottekvarteret. Foto: Thomas Olsen

Heidi Lyng, der er proceskonsulent og partner hos arkitekt-
firmaet Hele Landet, præsenterede de store bagvedliggen-
de linier for udviklingsplanen i Charlottekvarteret. Foto: 
Thomas Olsen

...ARTIKLEN ER FORTSAT 
FRA SIDE 4.

IB SANDAHL
Byhistorisk Samling og Arkiv,  
Blaakildegaard

LOKALHISTORIE: I Reerslev er 
der på Tingstedvej, næsten 
lige over for skolen, i 1920 op-
sat en mindesten i anledning 
af Genforeningen, hvor Nords-
lesvig i Sønderjylland ved en 
folkeafstemning valgte at blive 
genforenet med Danmark.

Indskriften på stenen lyder:
»TIL MINDE JEG STAAR 

OM GLÆDESAAR, DA HELET 
BLEV DANMARKS ULIVSAAR, 
1864 - 1920«.

Ifølge den lokale tradition 
er mindeindskriften skrevet af 
Anna Børresen, der var læ-
rerinde på Reerslev Forskole.

Det var ikke kun i Reerslev, 
at der blev opsat mindesten 
for Genforeningen 1920, også 
i Vadsby og Taastrup Stati-
onsby.

I Vadsby blev mindestenen 
opsat i et lille stenanlæg, ved 
vejkrydset Bygaden, Højvangs-
vej og Ågesholmsvej.

Her er indskriften:
»1864-1920 MAATTE ALTID 

DETTE MINDE, DANMARK 
FRIT OG UDELT FINDE«

I Taastrup, på hjørnet af Ta-
astrup Hovedgade og Kirkevej, 
ved Taastrup Nykirke, findes 
der også en Genforeningssten.

På stenen ses øverst to vå-
bener, til venstre Danmarks 
tre løver og til højre Slesvigs 
to løver.

Herunder indskriften:
»TIL MINDE OM GENFOR-

ENINGEN D. 9. JULI 1920. 
GUD ALENE ÆREN«

Kort om Genforeningen
Efter 2. Slesvigske Krig i 1864, 
mod Preussen og Østrig, mi-
stede Danmark de tidligere 
hertugdømmer Slesvig og Hol-
sten, syd for Kongeåen.

Da Tyskland tabte 1. ver-
denskrig, blev det ved Freds-
konferencen i Versailles-trak-
taten, den 28. juni 1919, 
bestemt at der skulle ske 
en grænseregulering mellem 
Tyskland og Danmark, på 
baggrund af folkeafstemnin-
ger i to zoner.

I første zone, den nordlige, 
(nuværende Sønderjylland) 
skete dette den 10. februar 
1920. Afstemningen gav ca. 
75 procent flertal for fremover 
at høre tilDanmark.

I anden zone (nuværende 
Sydslesvig) var derimod fler-
tal for fortsat tilknytning til 
Tyskland.

Valgresultatet betød at 
Nordslesvig (Sønderjylland) 
pr. 15. juni kunne genforenes 
med det øvrige Danmark.

Den 9. juli 1920 - som an-
ført på stenen i Taastrup - var 
dagen, hvor Kong Christian X, 
underskrev »Indlemmelseslo-
ven«.

10 juli 1920 red Kong Chri-
stian X over den gamle græn-
se ved Frederikshøj, på den 
berømte hvide hest, som vist 
nok var blevet kridtet lidt for 
at være helt hvid.

Dagen efter den 11. juli 
mødtes kongen, regering og 

rigsdag med Sønderjyderne til 
Genforeningsfest på Dybbøl, 
hvor kongen blandt andet fik 
overdraget et Dannebrogsflag 

– det sidste flag, der den 29. 
juli 1864, var blevet strøget i 
Sønderborg, inden de preussi-
ske styrker rykkede ind i byen.

Reerslev mindes 
Genforeningen 1920
HEDEHUSENE FØR OG NU. I år er det 100 år siden, 
at dele af Sønderjylland blev genforenet med resten 
af Danmark. I Reerslev står en sten, som minder om 
hændelsen.

Genforeningsstenen, der er placeret i Reerslev. Billedet 
er taget i 1986. Foto: Byhistorisk Samling og Arkiv, 
Blaakildegaard

Hør om  
Genforeningen

I anledningen af, at det er 100 år siden, at Sønderjylland 
blev genforenet med resten af Danmark, er der indtil 
videre planlagt to arrangementer; det ene i Fløng og det 
andet i Reerslev.  

Den 12. februar mellem kl. 14.30 og 16.30 er Gen-
foreningen temaet for sogneeftermiddag i Fløng Kirke. 
Tidligere direktør i Grænseforeningen, Niels Henriksen 
fortæller. 

I den gamle præstegård i Reerslev, på M. W. Gjøes 
Vej 20, er der et foredrag om genforeningen fredag den 
12. juni med en efterfølgende vandring til stenen på 
Tingstedvej. Det er den pensionerede historielærer Jan 
Kastorp, der deler ud af sin viden om Genforeningen.

Stenen ved Taastrup Nykirke. Foto: Kenn Thomsen

Genforeningsstenen i Vadsby. Foto: Kenn Thomsen
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Af Katinka Ruud Rydén, Den 
boligsociale helhedsplan i Charlot-
tekvarteret, Cirkuspavillonen

Charlotteager kom igen på ghettolisten i 
2018, fordi boligområdet blandt andet op-
fyldte kriteriet om, at tre gange så mange 
beboere skal være dømt for kriminalitet 
sammenlignet med resten af landet. Siden 
da er andelen af dømte beboere faldet, 
og derfor optræder Charlotteager fra 1. 
december  ikke længere på ghettolisten.
Hvis et boligområde er på ghettolisten i 
fire år, kommer boligområdet på listen 
over hårde ghettoer og så vil det være en 
betingelse for støtte fra Landsbyggefon-
den, at målsætningen er, at andelen af 
almene familieboliger nedbringes til højst 
40 % inden 2030.

Den første officielle ghettoliste så dagens 
lys i oktober 2010, hvor den daværende 
regering lancerede ghettopakken ”Ghet-
toen tilbage til samfundet”. Charlotteager 
var med på den første Ghettoliste i 2010. 
Udspillet fra regeringen lagde blandt andet 
op til øgede sociale indsatser, øget renove-

ring, tættere samarbejde mellem politi og 
aktørerne i boligområderne. I dette udspil 
var der formuleret tre kriterier, der i rege-
ringens øjne karakteriserede en ghetto. 

Igennem årene er der med skiftende re-
geringer løbende blevet lavet om på ghet-
tolovgivningens kriterier. Desuden er der 
med stramninger af ghettolovgivningen 
kommet flere kriterier til, således at der i 
dag måles på fem kriterier. Charlotteager 
er et af de boligområder, der er kommet 
på ghettolisten, er røget af, er kommet på 

igen og er røget af den igen. De skiftende 
politiske vinde og deraf følgede ændrin-
ger i, hvilke områder der kommer på 
ghettolisten, medfører en usikkerhed for 
beboerne, da risikoen for at komme på 
listen over hårde ghettoer igen og igen 
hænger over hovedet på dem. 

På listen, der blev offentliggjort d. 1. 
december 2019 optræder der 28 bolig-
områder, hvoraf de 15 er såkaldte hårde 
ghettoer.

Af Liselotte Rydlund

Per Steffensen og 
hans kone Lise 
har boet 35 år i 
kvarteret. Gen-
nem mange år har 
parret tidligere lagt 
en masse frivillige 
kræfter i lokale 
aktiviteter. Per ser 
nu frem til livet som pensionist, hvor han 
tænker at genoptage engagementet, når 
han altså ikke lufter hunden  Tøsen.  
”Det er noget forfærdeligt pjat med den 
ghettoliste,” synes Per, der altid har følt 
sig tryg: ”Jeg tænker ikke på mit boligom-
råde som en ghetto. Kun når folk udefra 
spørger, om jeg virkelig bor dér, så bliver 
jeg mindet om det.” Når det opstår, så 
fortæller Per om Charlottekvarteret: ”Jeg 
kender gud og hver mand og snakker 
med alle. Der er intet af være bange for,” 
forklarer han: ”Og folk ender heldigvis 
med at forstå, at det er et ganske udmær-
ket kvarter.” 

Personligt gør det ingen forskel for Per, 
at kvarteret er taget af listen. ”Måske 
påvirker det hus- og forsikringspriserne, 
hvilket minder mig om engang, hvor jeg 
ikke kunne få et bestemt telefonabonne-
ment på grund af min adresse,” husker 
han og tilføjer afslutningsvis: ”Jeg frygter 
dog, at der uden ghettolisten vil være 
færre penge til de gode initiativer.” 

Karen Nørrebro, 
med veninderne 
Bodil og Birthe, 
hygger sig til kvar-
terets populære 
kulturaften. I 34 år 
har Karen boet i 
Charlotteager, hvor 
hun gennem 25 år 
fungerede som bestyrelsesformand.
”Charlottekvarteret er et dejligt sted at bo, 
ikke et dårligt sted,” understreger Karen, 
”det fortjener slet ikke sit ry. Jeg har i 
hvert fald aldrig været bange,” smiler hun 
og fortæller om lettelsen, da hun hørte 
den gode nyhed om ghettolisten. ”Bare 

det nu holder,” ønsker Karen. 
”Det gode ved den tid vi var på er, at vi 
fik en masse hjælp, fx Helhedsplanen, 
hjælp til bygningerne. omgivelserne, og til 
arrangementer som denne kulturaften,” 
smiler Karen: ”Men vi ville selvfølgelig 
hellere have været foruden den liste.” 

Rashin Mohamma-
di, 14 år, beboer i 
Charlottekvarteret 
siden han var lille.
”Jeg elsker mit kvar-
ter,” fortæller unge 
Rashin. ”Jeg har alle 
mine venner her og 
vi hygger os sammen. Det gør ingen for-
skel for os med ghettolisten, men vi hører 
selvfølgelig om den i skolen,” siger han.  

Turan Akbulut, 
beboer i kvarteret 
siden skoletiden, nu 
byrådsmedlem for 
Det Konservative 
Folkeparti. 

”Det er enormt positivt, at kvarteret er 
kommet af den berygtede liste,” siger 
Turan med bestemt stemme: ”Rege-
ringens små justeringer gjorde jo sidst, 
at området kom af og på igen, det var 
ærgerligt.” Han lægger ikke skjul på, at 
Charlottekvarteret står hans hjerte nært: 
”Jeg er vokset op her, og har gået på 
Charlotteskolen,” fortæller Turan: ”Ghet-
tolisten giver kvarteret et virkeligt dårligt 
ry, så folk er bange for at komme herind, 
men når der alligevel kommer nogen 
udefra, så forbavses de jo over hvor pænt 
og fredeligt her er.”  
Byrådsmedlemmet forklarer videre hvor-
dan den gode udvikling skal fortsætte: 
”Charlottekvarteret skal integreres endnu 
mere med resten af byen. Det gælder om 
at stedet tilbyder noget attraktivt, så som 
grønne områder og spændende aktivi-
teter, så det bliver naturligt at komme 
herind,” uddyber han, og slutter med 
eksemplet: Nærheden: ”Begge parter 
skal komme på begge sider af jernbanen, 
så vi kan bryde med fordommene, det 
arbejder vi på. ”

Vi tager pulsen på Charlottekvarteret og
beboerne, med og uden ghettoliste

FAKTA
Den aktuelle Ghettodefi nition
Ved et ghettoområde forstås et alment bo-
ligområde med mindst 1.000 beboere, hvor 
andelen af indvandrere og efterkommere 
fra ikke-vestlige lande overstiger 50 pct. 
(det første kriterie), og hvor mindst to af de 
resterende følgende fi re kriterier er opfyldt:
Andelen af beboere i alderen 18-64 år, der 
er uden tilknytning til arbejdsmarked eller 
uddannelse, overstiger 40 pct. opgjort som 
gennemsnittet over de seneste 2 år.
Andelen af beboere dømt for overtrædelse 
af straffeloven, våbenloven eller lov om 
euforiserende stoffer udgør mindst 3 gange 
landsgennemsnittet opgjort som gennem-
snit over de seneste 2 år.
Andelen af beboere i alderen 30-59 år, der 
alene har en grunduddannelse, oversti-
ger 60 pct. af samtlige beboere i samme 
aldersgruppe.
Den gennemsnitlige bruttoindkomst for 
skattepligtige i alderen 15-64 år i området 
(eksklusive uddannelsessøgende) er mindre 
end 55 pct. af den gennemsnitlige brut-
toindkomst for samme gruppe i regionen.

Hvis du vil læse mere, kan du fx gå ind på 
regeringens udspil fra 2010:

http://www.stm.dk/multimedia/Ghetto-
en_tilbage_til_samfundet.pdf

Charlotteager er kommet af ghettolisten igen
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AF LISELOTTE RYDLUND

Skal brødet være plain (almindeligt), med 
chili cheddar, groft eller mørkt? ... smørel-
se: pesto, hvidløg eller humus?...og pålæg: 
kalkun, kylling, æg eller laks? Det er lør-
dag ved frokosttid og mange valg skal tages, 
når menuen står på bagel: det ringformede 
bagværk med fyld. Indehaverne Firat (27) 
og Yasemin Ceylan (28), mand og kone fra 
Charlottekvarteret, har travlt bag disken. 
Indtil videre er de kun to til at passe butik-
ken og ekspedere det stigende antal sultne 
kunder, som lægger vejen forbi. 

LEVERER TIL SKOLEKANTINE
”Det er et krævende arbejde,” smiler 
Firat og fortsætter: ”Hver dag møder man 

ved 7-tiden for at forberede til åbningen 
kl. 10, og vi lukker jo først kl. 20, men 
det er ok,” synes den travle indehaver. 
”Ja, og vi skiftes jo meget af tiden,” tilføjer 
Yasemin, ”dog behøves vi begge til fro-
kost og aftensmadstid, hvor der kommer 
mange kunder.” Og Firat tilføjer glad: ”Vi 
har også travlt, når vi laver sandwiches til 
Charlotteskolens kantine hver dag.”  

HYGGESNAK OVER DISKEN
”Det værste ved at være selvstændig er, at 
vi har mindre tid sammen med børne-
ne,” fortæller Yasemin alvorligt: ”Når vi 
kommer hjem, er vi trætte og børnene 
er trætte, det er en dårlig kombi.” På sigt 
ønsker parret derfor en ansat, men det 
bliver ikke nemt at finde en passende 
person, som også har lyst til at snakke 
med kunderne. ”En del af butikkens stil 
er nemlig at hyggesnakke med alle som 
vil, og det bliver værdsat, ser vi tydeligt,” 
smiler Yasemin. 

Egentlig opstod ønsket om at blive 
selvstændig dengang Firat arbejdede i 
fætterens sandwichshop i København. Da 
Firat selv elsker den type mad, der jo ikke 
var tilgængelig i Hedehusene tidligere, 
var det oplagt at starte selv. Borgerne har 
taget godt imod den nye mad: ”Der kom-
mer jævnligt kunder, som ikke ved hvad 
en bagel er,” fortæller Yasemin: ”De er 
nysgerrige, og ender med at begejstres af 
den nye madtype,” smiler hun.”

POSITIV RELATION MELLEM BYENS 
ERHVERVSLIV OG KVARTERETS UNGE
Parret er glade for at bo i Charlottekvar-

teret, hvor Firat også er vokset op. Han 
var blandt de drenge, som var med til 
istandsættelsen af den kendte cirkusvogn, 
altså der hvor kvarterets boligsociale 
helhedsplan holdt til i de første år. ”Jeg 
husker det som var det i går,” smiler han: 
”Vi arbejdede hver dag efter skole, det 
var en god tid.” Værktøjet, der blev brugt, 
var sponsoreret af lokale virksomheder, 
og dermed startede en spirende positiv 
relation mellem erhvervslivet i Hedehuse-
ne og de unge i Charlottekvarteret. 

TO BUTIKKER MERE
En kunde kommer ind i sandwichs-
hoppen: ”Jeg så den lækre bagel på 
Facebook, så jeg måtte lige hente noget 

frokost,” smiler hun. Firat havde akkurat 
lagt et billede op a f en nylavet bagel, som 
tiltrak kunden. Han er god til de sociale 
medier, mens Yasemin er hjernen bag 
butikkens bogføring. Den unge kvinde 
er på sidste år af en kontoruddannelse 
som hjemmestudie, så der er nok at se til. 
”På et tidspunkt kan vi jo spare revisoren 
væk,” smiler hun mens Firat afslører, 
at han drømmer om en dag at åbne to 
lignende butikker, på steder hvor der er 
brug for det. ”Men måske skal vi i første 
omgang flytte til Hovedgaden, i den 
gamle Matas, hvor vi bliver mere synlige,” 
slutter han. 

Sund mad af friske råvarer
Bagel & Sandwich Shop på Brøndvej 2 har succes med at sælge sunde sandwiches og tyrkiske specialiteter til byens borgere, nu på femte måned.  
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K ULTURPORTRÆT

FAKTA
Bagel & Sandwich Shoppen ligger på 
Brøndvej 2, Hedehusene, i bygningen, 
der er kendt som: Den gamle slagter. 
Åbningstider: mandag til fredag kl. 
10:00-20:00, lørdag kl. 11:00-20:00 
og søndag kl. 11:00-19:30. Følg med på 
shoppens meget aktive Facebookside, 
søg blot på navnet. Læs også artikel om 
åbningen i Taastrup Avisen fra 15. august 
2019, søg på: sn.dk: ”Nu kan man få 
friske bagels i byen.”

Bonusinfo: En bagel er et ringformet 
brød, med oprindelse i det jødiske miljø i 
Østeuropa. Brødet er både kogt og bagt, 
hvilket giver en tæt krumme. Det skæ-
res over som en sandwich og fyldes med 
blandt andet kødpålæg og grønsager. 

Kulturaften
Beboerne i Charlottekvarteret havde endnu engang arrangeret
en kulturaften lørdag den 18. januar.

Kulturaftenen blev holdt i kvarterets 
Aktivitetshus. Der var mange forskellige 
kulturer repræsenteret, og fokus var fæl-
lesspisning og efterfølgende hygge. Denne 
gang var musikken skiftet ud med Banko 
efter maden.

Det er efterhånden en 10 år gammel 
tradition at holde Kulturaften i Char-
lottekvarteret. Bagved traditionen står Cir-
kuspavillonen, den bolig sociale helheds-
plan i samarbejde med 10 til 15 frivillige 
beboere fra kvarteret med forskellige nati-
onaliteter som bosnisk, afghansk, tyrkisk, 
marokkansk, iransk, dansk, afrikansk, 
kurdisk, italiensk, brasiliansk og arabisk. 

De frivillige laver selv al  maden og plan-
lægger underholdningen og inviterer re-
sten af beboerne fra kvarteret. Det er ikke 
længere kun beboere, der deltager. Rygtet 
om den fantastiske buffet har for længst 
spredt sig til resten af Hedehusene. 

Den lokale keramiker fra Hedehusene 
Torben Nielsen har været en flittig gæst 
igennem årene sammen med hans kone 
Lone, der selv har været lærer på Char-
lotteskolen i 10 år.
”Grunden til vi tager med til Kulturaf-
ten er, at vi møder nogle mennesker, vi 
normalt ikke snakker med, vi kan mærke, 
at der er lagt kræfter i arrangementet. 
Som jeg sagde tidligere, ville jeg aldrig bo i 
kvarteret, men nu overvejer jeg det som en 
mulighed, hvis jeg skal flytte igen en dag.”

At arrangere en kulturaften kræver 
samarbejde og planlægning, men man 

lærer samtidig en masse nye opskrifter og 
retter. 

”Det er skægt at se, hvordan de forskel-
lige landes retter passer sammen, når 
først vi anretter buffeten,” siger Hacer 
Yildirim, der selv har været med til at 
starte Kulturaftenen og gjort den til en fast 
tradition i Charlottekvarteret. 

Hvis du selv er interesseret i at høre mere 
om Kulturaftenen, eller har lyst til at være 
frivillig, så kom forbi Cirkuspavillonen i 
Charlottekvarteret eller skriv en mail til 
anders@charlottekvarteret.dk.

hoppen: ”Jeg så den lækre bagel på 
Facebook, så jeg måtte lige hente noget 

”Vi laver mad, som vi selv kan lide det, 
altid af friske råvarer,” smiler Firat, mens 
han fylder kød og alle farver salat og 
grønsager i det runde brød.

Firat byder velkommen til 
bagels, sandwiches og tyrkiske 

specialiteter på Brøndvej 2, 
Hedehusene, (bygningen, 

kendt som: Den gamle slagter). 

Da morgencaféen i Charlottekvarteret 
afholdt banko med morgenmad onsdag 
d. 22. januar i butikken på Hovedgaden 
421, blev det et stort tilløbsstykke og der 
kom gæster fra såvel Hedehusene som 
Reerslev og Charlottekvarteret. Der var 
”fuld plade”, idet hele butikken blev fyldt 
med mennesker, der var blevet tiltrukket 
af at de kunne spille om præmier for en 
gratis plade. Flere spurgte, om de måtte 
købe ekstra plader, og det fik de lov til. 
Banko og morgenmad var et initiativ 

igangsat af de frivillige i Morgencaféen, 
som syntes at caféen skulle have lidt 
omtale, så flere kunne få øjnene op for 
at caféen findes og at det er muligt at få 
sig et billigt morgenmåltid samtidig med 
at man kan få sig en sludder med andre 
fra Hedehusene og Charlottekvarteret. 
Caféen holder til i Aktivitetshuset 122 B 
og har åben hver onsdag fra kl. 9-11. Der 
satses dog på at caféen på et tidspunkt 
i fremtiden også kan holde åben om 
fredagen. 

Morgenbrødet var gavmildt doneret af 
Byens Bager og præmierne var meget 
generøst doneret af følgende lokale bu-
tikker og restauranter: Aktivitetsklubben 
i Charlottekvarteret, Anettes smørrebrød, 
Bagel & Sandwich Shop, Bittens blom-
ster, Bollinis, Cykelshoppen Hedehu-
sene, Fakta Hedehusene, Frisør Musa, 
Girlz Inc., Kral Kebab, Kræmmerklub-
ben, Moems og Slik Slik.

Banko i butikken blev stort tilløbsstykke

Amina og Das begge med marokkansk 
baggrund har bagt lækkert hjemmelavet 

brød til Kulturaften.

Der er trængsel ved buffeten, hvor hver ret er 
markeret med et lille flag, så man kan se hvor 
retten stammer fra.
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ERHVERVSLIV OG KVARTERETS UNGE
Parret er glade for at bo i Charlottekvar-

teret, hvor Firat også er vokset op. Han 
var blandt de drenge, som var med til 
istandsættelsen af den kendte cirkusvogn, 
altså der hvor kvarterets boligsociale 
helhedsplan holdt til i de første år. ”Jeg 
husker det som var det i går,” smiler han: 
”Vi arbejdede hver dag efter skole, det 
var en god tid.” Værktøjet, der blev brugt, 
var sponsoreret af lokale virksomheder, 
og dermed startede en spirende positiv 
relation mellem erhvervslivet i Hedehuse-
ne og de unge i Charlottekvarteret. 

TO BUTIKKER MERE
En kunde kommer ind i sandwichs-
hoppen: ”Jeg så den lækre bagel på 
Facebook, så jeg måtte lige hente noget 

frokost,” smiler hun. Firat havde akkurat 
lagt et billede op a f en nylavet bagel, som 
tiltrak kunden. Han er god til de sociale 
medier, mens Yasemin er hjernen bag 
butikkens bogføring. Den unge kvinde 
er på sidste år af en kontoruddannelse 
som hjemmestudie, så der er nok at se til. 
”På et tidspunkt kan vi jo spare revisoren 
væk,” smiler hun mens Firat afslører, 
at han drømmer om en dag at åbne to 
lignende butikker, på steder hvor der er 
brug for det. ”Men måske skal vi i første 
omgang flytte til Hovedgaden, i den 
gamle Matas, hvor vi bliver mere synlige,” 
slutter han. 

Sund mad af friske råvarer
Bagel & Sandwich Shop på Brøndvej 2 har succes med at sælge sunde sandwiches og tyrkiske specialiteter til byens borgere, nu på femte måned.  
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KULTURPORT RÆT

FAKTA
Bagel & Sandwich Shoppen ligger på 
Brøndvej 2, Hedehusene, i bygningen, 
der er kendt som: Den gamle slagter. 
Åbningstider: mandag til fredag kl. 
10:00-20:00, lørdag kl. 11:00-20:00 
og søndag kl. 11:00-19:30. Følg med på 
shoppens meget aktive Facebookside, 
søg blot på navnet. Læs også artikel om 
åbningen i Taastrup Avisen fra 15. august 
2019, søg på: sn.dk: ”Nu kan man få 
friske bagels i byen.”

Bonusinfo: En bagel er et ringformet 
brød, med oprindelse i det jødiske miljø i 
Østeuropa. Brødet er både kogt og bagt, 
hvilket giver en tæt krumme. Det skæ-
res over som en sandwich og fyldes med 
blandt andet kødpålæg og grønsager. 

Kulturaften
Beboerne i Charlottekvarteret havde endnu engang arrangeret
en kulturaften lørdag den 18. januar.

Kulturaftenen blev holdt i kvarterets 
Aktivitetshus. Der var mange forskellige 
kulturer repræsenteret, og fokus var fæl-
lesspisning og efterfølgende hygge. Denne 
gang var musikken skiftet ud med Banko 
efter maden.

Det er efterhånden en 10 år gammel 
tradition at holde Kulturaften i Char-
lottekvarteret. Bagved traditionen står Cir-
kuspavillonen, den bolig sociale helheds-
plan i samarbejde med 10 til 15 frivillige 
beboere fra kvarteret med forskellige nati-
onaliteter som bosnisk, afghansk, tyrkisk, 
marokkansk, iransk, dansk, afrikansk, 
kurdisk, italiensk, brasiliansk og arabisk. 

De frivillige laver selv al  maden og plan-
lægger underholdningen og inviterer re-
sten af beboerne fra kvarteret. Det er ikke 
længere kun beboere, der deltager. Rygtet 
om den fantastiske buffet har for længst 
spredt sig til resten af Hedehusene. 

Den lokale keramiker fra Hedehusene 
Torben Nielsen har været en flittig gæst 
igennem årene sammen med hans kone 
Lone, der selv har været lærer på Char-
lotteskolen i 10 år.
”Grunden til vi tager med til Kulturaf-
ten er, at vi møder nogle mennesker, vi 
normalt ikke snakker med, vi kan mærke, 
at der er lagt kræfter i arrangementet. 
Som jeg sagde tidligere, ville jeg aldrig bo i 
kvarteret, men nu overvejer jeg det som en 
mulighed, hvis jeg skal flytte igen en dag.”

At arrangere en kulturaften kræver 
samarbejde og planlægning, men man 

lærer samtidig en masse nye opskrifter og 
retter. 

”Det er skægt at se, hvordan de forskel-
lige landes retter passer sammen, når 
først vi anretter buffeten,” siger Hacer 
Yildirim, der selv har været med til at 
starte Kulturaftenen og gjort den til en fast 
tradition i Charlottekvarteret. 

Hvis du selv er interesseret i at høre mere 
om Kulturaftenen, eller har lyst til at være 
frivillig, så kom forbi Cirkuspavillonen i 
Charlottekvarteret eller skriv en mail til 
anders@charlottekvarteret.dk.

hoppen: ”Jeg så den lækre bagel på 
Facebook, så jeg måtte lige hente noget 

”Vi laver mad, som vi selv kan lide det, 
altid af friske råvarer,” smiler Firat, mens 
han fylder kød og alle farver salat og 
grønsager i det runde brød.

Firat byder velkommen til 
bagels, sandwiches og tyrkiske 

specialiteter på Brøndvej 2, 
Hedehusene, (bygningen, 

kendt som: Den gamle slagter). 

Da morgencaféen i Charlottekvarteret 
afholdt banko med morgenmad onsdag 
d. 22. januar i butikken på Hovedgaden 
421, blev det et stort tilløbsstykke og der 
kom gæster fra såvel Hedehusene som 
Reerslev og Charlottekvarteret. Der var 
”fuld plade”, idet hele butikken blev fyldt 
med mennesker, der var blevet tiltrukket 
af at de kunne spille om præmier for en 
gratis plade. Flere spurgte, om de måtte 
købe ekstra plader, og det fik de lov til. 
Banko og morgenmad var et initiativ 

igangsat af de frivillige i Morgencaféen, 
som syntes at caféen skulle have lidt 
omtale, så flere kunne få øjnene op for 
at caféen findes og at det er muligt at få 
sig et billigt morgenmåltid samtidig med 
at man kan få sig en sludder med andre 
fra Hedehusene og Charlottekvarteret. 
Caféen holder til i Aktivitetshuset 122 B 
og har åben hver onsdag fra kl. 9-11. Der 
satses dog på at caféen på et tidspunkt 
i fremtiden også kan holde åben om 
fredagen. 

Morgenbrødet var gavmildt doneret af 
Byens Bager og præmierne var meget 
generøst doneret af følgende lokale bu-
tikker og restauranter: Aktivitetsklubben 
i Charlottekvarteret, Anettes smørrebrød, 
Bagel & Sandwich Shop, Bittens blom-
ster, Bollinis, Cykelshoppen Hedehu-
sene, Fakta Hedehusene, Frisør Musa, 
Girlz Inc., Kral Kebab, Kræmmerklub-
ben, Moems og Slik Slik.

Banko i butikken blev stort tilløbsstykke

Amina og Das begge med marokkansk 
baggrund har bagt lækkert hjemmelavet 

brød til Kulturaften.

Der er trængsel ved buffeten, hvor hver ret er 
markeret med et lille flag, så man kan se hvor 
retten stammer fra.
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PORTRÆT

Nurten, (i midten af gruppebilledet), er 
tidligere deltager i mødrecaféen Mamas. 
Hun glæder sig stort til torsdag d. 5. 
marts, hvor arrangementet løber af sta-
blen for anden gang. ”Det handler meget 
om fællesskab mellem mødrene,” fortæl-
ler den engagerede kvinde og fortsætter: 
”Vi har dannet netværk via mødrecaféen, 
hvor vi er trygge ved hinanden. Ja, vi hjæl-
pes ad med alt muligt,” smiler hun.
“Det er rart at vi kan tale om de bekym-
ringer vi kan have, når for eksempel vores 
børn skal i vuggestue og børnehave, eller 
hvis vi er nervøse inden en jobsamtale -  
men man kan også bare komme og hvile 
sig med en kop kaffe i mødrecaféen”

Jeg var med til Ladies Night siger Nur-
ten:” fordi jeg oplever at mange går rundt 
med økonomiske bekymringer, det går ud 
ofte ud over børnene, og man ved ikke, 
at der er gratis hjælp og viden at hente fra 

Nuriye,” fortæller Nuten og fortsætter: 
”Jeg fortæller i mit netværk, at det faktisk 
koster mange penge, hvis man selv skal 
betale for økonomisk rådgivning, så det 
er bare at udnytte den aften.” Men det 
kræver jo tillid, at betro sine problemer til 
en fremmed. Hvor havner det jeg fortæl-
ler og hvilke konsekvenser kan det få, er 
bekymringer som kvinderne kan have. 
”Tilliden kom jo, da vi hørte om Nuriy-
es tavshedspligt, og om hendes lange 
erfaring,” smiler en kvinde, der har gjort 
brug af rådgivningen, og fortæller videre 
om, hvor flink og tillidsvækkende både 
Nuriye og Uzma er: ”Der er altid kram at 
få,” slutter hun, igen smilende.

Næste gange er Nurten med til at arrange-
re Ladis Night, og der vil igen være indisk 
mad, måske undervisning af en make-up 
ekspert, og selvfølgelig vil Nuriye være 
tilstede med kyndige råd til økonomien.

Den dygtige rådgiver oplever, at mange 
mennesker ikke kender til budgetlægning. 
Til dagligt kan man derfor få personlig 
rådgivning hos hende i de tilfælde, hvor 
økonomien er væltet på grund af en livs-
begivenhed, fx skilsmisse eller dødsfald. 
For dårlig økonomi går ud over børn og 
helbred. ”Det gælder om at tage styringen 
tilbage,” fortæller Nuriye og fortsætter: ”I 
fællesskab laver vi et skitseret forløb, hvor 
vi reparerer vejen til god økonomi skridt 
for skridt.” smiler hun: ”Vi finder ydelser, 
og skærer ned på udgifter, som måske 
ikke er helt nødvendige.” 

Med opstarten af samarbejdet med Mam-
mas, hvor flere kvinder mødes ad gangen, 
har Nuriye mulighed for at skabe dialog 
om alle de følelser, der er forbundet med 
økonomi. Hvordan vi skaber et over-

blik, så der også er plads til hverdagens 
forkælelser. 
Nuriye er begejstret for sidste Ladies 
Night: ”Det var så hyggeligt at mødes til 
god mad og skønhedspleje,” fortæller 
hun: ”Det lignede et laboratorium, hav-
salt, gurkemeje og mange andre ingredi-
enser, som vi lavede ansigtsmasker af. Og 
når snakken faldt på økonomi, så var jeg 
der til at hjælpe med råd,”
For Nuriye er det også vigtigt at vise mu-
lighederne i lovgivningen ved at fortælle 
livshistorier “for så bliver det ægte og 
håndgribeligt”, fortæller hun. 

Kvindefæl-
lesskab,
skønhed og 
økonomisk 
tryghed
Uzma Ahmed er projekt-
medarbejder i Helhedsplanen

AF LISELOTTE RYDLUND

Da Uzma Ahmed i samarbejde med 
Nuriye Köse Nielsen, Økonomisk 
Rådgiver i december inviterede til Ladies 
Night om skønhed og økonomi tog de en 
chance. For hvem vil egentlig gerne tale 
om økonomi? 
Heldigvis blev der taget godt imod 
aftenens tema, og samtalerne gik på at vi 
tit bliver forført af reklamer til at tro, at 
vi kan opnå skønhed og velvære, hvis vi 

bare bruger penge nok. 
Uzma fortæller: “Jeg fyldte en kurv med 
mange af de ingredienser, som vi ofte 
finder i vores køkkenskab; havregryn, 
honning, kokosmel, gurkemeje, salt og 
sukker, og lidt grønt som agurk, banan 
og avokado. Det kom der mange grin, 
masker og scrubs ud af, for næsten ingen 
penge”. 
Imens maskerne fik lov at blødgøre og 
fugte, tog Nuriye hul på økonomien: 
hvordan kan økonomi og dét at lægge et 

budget på samme tid være så angstpro-
vokerende og uoverskueligt, og samtidig 
være vejen til overblik og stor frihed?

Aftenen gav anledning til mange spørgs-
mål og tanker, og kvinderne har nu 
besluttet at afholde endnu en aften, hvor 
emnet fortsat er økonomi og velvære. 
Uzma siger: “når vi først får scrubbet 
nogle lag af, handler det jo egentlig om, 
hvordan vi drager omsorg for os selv, og 
søger mere viden til at få overblik i en 

travl hverdag. Noget vi alle kan have brug 
for” slutter en smilende Uzma.

Næste Ladies Night er torsdag den 
5. marts kl. 18:00-20:00.
Du er velkommen, arrangementet er 
for kvinder under 40 og afholdes i
Aktivitetshuset. Tilmelding er nødven-
dig, da vi serverer dejlig indisk mad.
Så skiv til Uzma på: 20361390

Nurten, 39, 
frivillig
medarrangør
af Ladies Night

Nuriye Köse 
har 25 års
erfaring med 
økonomisk 
rådgivning
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AF LISBETH JANSEN
lisbeth.jansen@sn.dk

HEDEHUSENE: Mange vejnavne 
i Hedehusene og de omkring-
liggende landsbyer giver sig 
selv. De henviser til eksem-
pelvis natur, oldtidshistorie 
eller lokale stednavne eller 
virksomheder, der har ligget 
i byen.

Men nogle navne giver 
bedst mening, hvis man ken-
der sin lokalhistorie. Her er et 
par eksempler.

Opkaldt efter godsejer
I Reerslev ligger landsbyens 
kirke på M. W. Gjøes Vej. 
Vejen er opkaldt efter Mi-

chael Wulff Gjøe, der levede 
i 1700-tallet. Han var godsejer 
på Gjeddesdal godset i Greve 
fra 1774 til sin død i 1795. I 
sit testamente lod han totred-
jedele af sin formue indgå i 
et fond. Reerslevs tredje skole 
fra 1836 og Tune Landboskole 
fra 1867 blev bygget for dis-
se midler. Blandt andet derfor 
er godsejeren mindet gennem 
vejnavnet. I øvrigt ligger en lil-
lebitte del af Gjeddesdalsvej 
geografisk i Stærkende - god-
set, som vejen er opkaldt efter 
har fået SIT navn efter den 
første godsejers hustru, som 
hed Margrethe Gjedde.

En af de første på vejen
P. Mortensensvej i Hedehuse-
ne er blevet berørt før i He-
deposten i september 2019, 
hvor Ib Sandahl skriver hi-
storien om Peder Mortensen, 
som levede mellem 1862 og 
1921. Vejen ligger som sidevej 
til Reerslevvej og henviser til 
en af de første beboere i om-
rådet. Peder Mortensen blev 
født i Reerslev og flyttede til 
Hedehusene i 1896, hvor han 
passede et lille landbrug. Dog 

følger der en drabelig histo-
rie til vejnavnet, fordi Peder 
Mortensen blev slået ned af 
en indbrudstyv, der ville hæv-
ne sig - Mortensen døde få 
dage efter overfaldet af sine 
kvæstelser.

To malere fra  
Baldersbrønde
Ludvig Finds Vej ligger i Bal-
dersbrønde. Navnet henviser 
til en maler, der levede 1869-
1945 og som flyttede til Bal-
dersbrønde i 1914 med sine 
12 børn. Ludvig Find var især 
kendt for sine portrætter og 
landskabsmalerier.

I Baldersbrønde ligger også 
et andet interessant vejnavn L. 
A. Rings Vænge. Det henviser 
til maleren Laurits Andersen 
Ring, der levede 1854-1933 og 
boede i Baldersbrønde. Han 
malede især genremalerier 
og landskaber - heriblandt 
mange landskaber i Balders-
brønde, Hedehusene, Vadsby 
og Fløng. Hvis man vil vide 
mere om maleren Ring, kan 
man besøge en udstilling på 
lokalarkivet på Blaakildegaard 
i Taastrup. 

En helt særlig Charlotte
Pigenavnet Charlotte i et vej-
navn kan principielt henvi-
se til en hvilken som helst 
Charlotte - men ikke i He-
dehusene. Mange stednavne 
referer til én bestemt kvinde, 
heriblandt vejnavnene Char-
lotteager og Charlottegårdsvej. 
Charlotte Sophie Magdalene 
Langgaard, født Seydewitz le-
vede 1826- 1891. Hun var gift 
med justitsråd og grundlæg-
ger af Hakkemose Teglværk 
i Sengeløse, Johannes Peter 
Langgaard, og de boede på 
Charlottegården, der lå på 
den ene side af Roskildevej.  
Gården blev bygget i 1860 - af 
mursten fra ejerens teglværk 
naturligvis. Man kan stadig 
se gården udefra - bygningen 
huser i dag ungdomsboliger. 
og ligger på hørnet af Bal-
dersstien og Charlottestien i 
Charlottekvarteret.

Hvorfor hedder vejen sådan: Forklaring 
på fem vejnavne i Hedehusene

AF STINA FELBY EGERUP
stina.felby.egerup@sn.dk

HEDEHUSENE /HØJ E -TA -
ASTRUP: Der er lige tidligt nok, 
men allerede nu kan man se 
nogle af de mange    blom-
sterløg, som kommunens folk 
plantede sidste år, springe ud 
i fuldt flor. 

Eksempelvis har Hede-
hus-borgeren Frank Jeppesen  
fanget udsprungne påskeliljer 
med sit kamera ved Charlot-
tegårdsvej og Sletteager.

Men bare rolig, de skal nok 
blive ved med at blomstre - 
også selvom frosten skulle 
sætte ind. Det forsikrer park-
chef Claus Dahl.

- Det er ikke løgblomster-
ne, man skal være bekymret 
for. De vil godt kunne klare 
et vejrskifte, og eneste kon-

sekvens er, at vi får en lidt 
længere blomstring, så vi kan 
nyde dem lidt længere, siger 
han.

Til gengæld er det ikke sik-
kert, at kommunens mange 
frugttræer kommer ligeså sik-
kert igennem det udsædvan-
lige vintervejr.

- Flere kirsebærtræer er 
allerede begyndt at skyde, og 
så kan man frygte, at de ikke 
vil give frugtsætning, hvis vi 
pludselig skulle få frostvejr. 
Det samme gælder for æb-
letræerne, siger Claus Dahl.

Han understreger dog, at 
det langt fra er første gang, 
at vi har haft så mild en vinter, 
så det er ikke så usædvanligt, 
som det måske føles.

Til gengæld betyder den mil-
de vinter, at alt er betydeligt 
mere vådt end normalt.

- Vi har haft en meget våd 
vinter, og det betyder, at der 
ligger større mængder vand 
på steder, hvor der normalt 

ikke er vand. Det kan måske 
genere nogen, men det er ikke 
rigtig noget, vi kan gøre noget 
ved, siger parkchefen.

Den blomstrende kommune 
springer ud - om vinteren

Denne og an-
dre påskeliljer 

er allerede ved 
at springe ud 
på Sletteager 
i det næsten 

forårs-agtige 
vintervejr. 

Foto: Frank 
Jeppesen

 ”Det er ikke løg-
blomsterne, man skal 
være bekymret for. De 
vil godt kunne klare et 
vejrskifte, og eneste 
konsekvens er, at vi får 
en lidt længere blom-
string, så vi kan nyde 
dem lidt længere.
CLAUS DAHL, parkchef i  
Høje-Taastrup Kommune

Reerslev Kirke ligger på M. W. Gjøes Vej. Foto: Peter 
Andersen

Peder Mortensen har lagt 
navn til P. Mortensensvej. 
Foto: Byhistorisk Samling 
og Arkiv, Blaakildegaard

Den gamle skole i Baldersbrønde er bygningen, hvor de to 
malere L. A. Ring og Ludvig Find gennem tiden har boet 
med deres respektive familier. Foto: Byhistorisk Samling 
og Arkiv, Blaakildegaard

Her er den 
Charlotte, som har 
lagt navn til flere 
vej- og stednavne 

i Hedehusene. 
Foto: Byhistorisk 
Samling og Arkiv, 

Blaakildegaard
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Vi gør en forskel for dig og dit salg
EDC Poul Erik Bech er Danmarks største ejendomsmæglervirksomhed, 
og vores salgsstyrke gør en forskel for dig. Vi er primært ejet af Poul Erik 
Bech Fonden, og via overskuddet i mæglervirksomheden støtter Fonden 
foreninger, der gør en forskel for børn. 

EDC Poul Erik Bech

Hovedgaden 502
2640 Hedehusene
Tlf. nr. 46575757

En del af byens liv

Vi gør en forskel for dig og dit salg

Vi får hver dag  
mange nye boliger til salg

Fagerbo 1 - Hedehusene
Lyst og spændende rækkehus med højt til loftet
Velindrettet og fuldstændig indflytningsklart rækkehus i to etager med to
værelser og walk-in garderobe på første sal, mens soveværelse, bade-
værelse, bryggers og de fælles opholdsrum med køkken, spisestue og
stue befinder sig i stueplan.
Boligen fremstår med en karakteristisk atmosfære i kraft af de forskudte
plan, en ekstraordinær loftshøjde på seks meter med asymmetrisk loft til
kip, ovenlysvinduer og det åbne rum mellem etagerne. Boligen er omhyg-
geligt vedligeholdt med eksempelvis nyere tag fra 2018

 C

Pris 2.695.000
Udb. 135.000
Ejerudgifter/md. 3.807
Brt/nt u/ejerudg. 10.831/9.509
Grund 623 m2
Bolig 120 m2
Rum/vær. 4/3
Opført 1984
Sag 26402537
Kontakt 46575757

NYHED
ÅBENT HUS

Med tilmelding
på edc.dk

Poul Hansens Vænge 9 - 2640
Stor étplansvilla
Velindrettet og velvedligeholdt
villa i landsbyen Stærkende med
tre minutters cykeltur til skolen og
tæt på golfklub og Hedeland.
Masser af plads med en stor
vinkelstue, to badeværelser og
forældreafdeling med walk-in.

D

Pris 2.995.000
Udb. 150.000
Ejerudgifter/md. 3.658
Brt/nt u/ejerudg. 12.030/10.561
Grund 691 m2
Bolig 168 m2
Rum/vær. 5/3
Opført 1979
Sag 26402636
Kontakt 46575757

NYHED
ÅBENT HUS

Med tilmelding
på edc.dk

Kallerupvej 39G - Hedehusene
Super lækker lejlighed fyldt med charme
Lækker lejlighed fyldt med charme på 1 sal.
Boligen er renoveret fra top til tå, og byder på 3 store værelser, 1 stort
badeværelse, og et stort åben køkken, der binder hele lejligheden sam-
men.

 C

Pris 2.850.000
Udb. 145.000
Ejerudgifter/md. 2.611
Brt/nt u/ejerudg. 11.436/10.042
Sag 26402647

Bolig 174 m2
Rum/vær. 4/3
Opført/omb. 1862/2005
Kontakt 46575757

NYHED
ÅBENT HUS

Med tilmelding
på edc.dk

Østergade 9 - Hedehusene
Indflytningsklar villa med masser af værelser
Solid villa med plads til en stor familie med mange børn.
I får et badeværelse på hver af de tre etager, to stuer og fem værelser i
forskellige størrelser. Desuden en stor repos på første sal, som kan bruges
til fx arbejdsplads. Fra de to store værelser i stueetagen er der direkte
udgang til svalegang og terrasse. Kælderen byder på et disponibelt rum
til biograf eller gildesal.
Køkkenet er HTH årgang 2016, og der er bøgeparket på gulvene i hele
huset. Garagen er stor og med plads til værksted.

E

Pris 3.995.000
Udb. 200.000
Ejerudgifter/md. 3.990
Brt/nt u/ejerudg. 16.020/14.067
Grund 1.210 m2
Bolig/kld. 158/53 m2
Rum/vær. 8/6
Opført 1954
Sag 26402614
Kontakt 46575757

NYHED
ÅBENT HUS

Med tilmelding
på edc.dk



EDC Poul Erik Bech

Hovedgaden 502
2640 Hedehusene
Tlf. nr. 46575757

En del af byens liv

Ejendomsmæglere • Valuarer • MDE

Vi gør en forskel for dig og dit salg
EDC Poul Erik Bech er Danmarks største ejendomsmæglervirksomhed, 
og vores salgsstyrke gør en forskel for dig. Vi er primært ejet af Poul Erik 
Bech Fonden, og via overskuddet i mæglervirksomheden støtter Fonden 
foreninger, der gør en forskel for børn. 

Vi gør en forskel for dig og dit salg
 - med et lokalt team samt landsdækkende fordele

Kontakt os for en gratis   

vurdering af din bolig

EDC Poul Erik Bech er Danmarks største og eneste landsdækkende mægler- 
virksomhed med flere end 55 butikker, som samarbejder på tværs af landet. 
Vi finder køberen til din bolig i hele Danmark

Mathias Bech
Salgstrainee

Lise Lindegaard Jensen
Sagskoordinatortrainee

Mikkel Juel
Weekendvagt

Andreas Elkjær
Partner, afdelingsleder

Har du
boligen?
Familie søger bolig med min. 3
soveværelser og stor stue.
Vigtigt for dem er at boligen er
indflytningsklar, da de ikke selv
ønsker at istandsætte.
Prisniveau: 3.000.000

Kunde ID 8251485
Kontakt Mathias Bech
Telefon 21196757

Har du
boligen?
Køber søger villa på min. 130 m²,
beliggende i 2640 Hedehusene.
Prisniveau: kr. 4.300.000.

Kunde ID 9573522
Kontakt Mathias Bech
Telefon 21196757

Har du
boligen?
Så har vi
køberen.
Kunde søger bolig til hendes
datter. Ønsket er 2 værelser +
stue og have. Boligen skal ligge i
rimelig afstand til skole og
offentlig transport/indkøb.
Boligen skal helst være
nogenlunde
indflytningsklar. Prisniveau: 2 mil.

Kunde ID 9518243
Kontakt Mathias Bech
Telefon 21196757

Har du
boligen?
Familie med snart to børn søger
bolig i Hedehusene. Det er
vigtigt at der er 3 soveværelser,
foruden en stue. Stand ikke
væsentlig. Et plus er et udhus på
ca. 20 m2 som kan bruges som
atelier. Prisniveau: 2.300.000

Kunde ID 9505987
Kontakt Mathias Bech
Telefon 21196757

Har du
boligen?
Potentiel køber leder efter
fritidshus til datter og svigersøn.
De kan selv istandsætte både
have og bolig. Krav er
badeværelse med separat
bruseniche.
Prisniveau: 800.000

Kunde ID 9122796
Kontakt Mathias Bech
Telefon 21196757

Har du
boligen?
Kunde fra Tune søger enten
lejlighed eller fritidshus i området
omkring Roskilde. Han søger i
prisklassen op til omkring de 1.4
millioner. De enste krav er at der
som minimum er 2 værelser, og
at standen er nogenlunde.

Kunde ID 9499048
Kontakt Mathias Bech
Telefon 21196757

Solhøjvej 81 - 2640 Hedehusene
Dejligt hus med maser af muligheder
I uforstyrrede omgivelser får man her masser af plads både ude og inde.
Grunden er på 3800 m2 og byder på både tennisbane, overdækket pool
og ca. 700 m2 køkkenhave.
Huset har tre værelser og mulighed for at indrette flere, og den næsten 60
m2 store stue har mange indretnings- og anvendelsesmuligheder.
Her bor man i vidunderlige omgivelser med marker og skov og samtidig
kun tre kilometer fra Hedehusene med indkøbsmuligheder, skoler og dag-
institutioner og kun 20 minutter med tog til København.

D

Pris 3.795.000
Udb. 190.000
Ejerudgifter/md. 3.209
Brt/nt u/ejerudg. 15.223/13.330
Grund 3.728 m2
Bolig 204 m2
Rum/vær. 6/5
Opført/omb. 1963/1984
Sag 26402542
Kontakt 46575757

ÅBENT HUS
Med tilmelding

på edc.dk

Gl. Søvej 7 - 2640 Hedehusene
Lyst og venligt familiehus i god stand
Godt og rummeligt hus med store åbne rum.
En tilbygning fra 2004 rummer to gode værelser, et stort badeværelse og
et bryggers med vaskefaciliteter. På første sal finder man en skøn stue
med ovenlysvinduer og loft til kip. Den nemme have har flere terrasser, og
i det isolerede skur er der plads til både værksted og opbevaring af have-
redskabet.
Fra huset er der gåafstand til skoler og daginstitutioner, indkøb og offent-
lig transport har man inden for en kilometer, og her er masser af grønne
områder.

D

Pris 3.895.000
Udb. 195.000
Ejerudgifter/md. 3.160
Brt/nt u/ejerudg. 15.620/13.717
Grund 721 m2
Bolig 169 m2
Rum/vær. 5/4
Opført 1918
Sag 26402510
Kontakt 46575757

ÅBENT HUS
Med tilmelding

på edc.dk
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AF LISBETH JANSEN
lisbeth.jansen@sn.dk

HEDEHUSENE: Rutinerede 
hænder går næsten i ét med 
skrikkepinde, hæklepinde, 
og stoppenåle, der arbejder 
på livet løs ved et spisebord 
en januaraften i Hedehusene.

Her sidder kvinderne fra 
foreningen Hedehusene Hu-
manitære Arbejdsgruppe og 
færdiggør foreningens nyeste 
håndarbejdsprojekter. Flere 
af dem har allerede været i 
gang hjemmefra - nogen end-
da siden november - og har 
taget det foreløbige arbejde 
med, så der kan monteres 
og færdiggøres i fællesskab. 
Andre påbegynder noget helt 
nyt, mens hyggesnakken går 
bordet rundt.

Det er hver anden tirsdag 
fra januar og til november, at 
kvinderne i arbejdsgruppen 
mødes hjemme hos forenin-
gens formand Lise Jensen.

De første timer af en møde-
aften sidder kvinderne ved spi-
sebordet og arbejder derudaf 
med hver deres håndarbejde. 
Klokken 21 er det så tid til at 
få en bid kage og lidt kaffe, 
inden man går hver til sit.

Gruppens mål er at få solgt 
alt det hjemmelavede håndar-
bejde ved et årligt julemarked 
på Hedehusene Skole den an-
den weekend i november. Hele 
indtægten fordeles så en gang 
om året til udvalgte humani-
tære formål.

Men gruppen deltager også 
ved andre begivenheder - ek-
sempelvis med en bod til 
høstmarkedet på Hovedgaden 
i Hedehusene, ligesom man 
har mulighed for at købe kvin-
dernes kreationer året rundt 
via gruppens hjemmeside.

Salgsrekorden er en indtje-
ning på 42.000 kroner ét af 
årene - og i alt har gruppen 
doneret for mere end to milli-
oner kroner gennem  den tid, 
den har eksisteret.

I gang med 42. år
Arbejdsgruppen har netop ta-
get hul på sin 42. sæson. De 
første mange år var kvinderne 
en lokal frivillig gruppe, der 
støttede hjælpeorganisationen 

Terre des Hommes via fadder-
skaber til børn i den tredje 
verden. Men med årene er 
gruppen blevet en selvstændig 
forening, der bredt støtter vel-
gørende formål - både lokalt, 
dansk og i den tredje verden. 

I november 2019 gik årets 
indtjening eksempelvis til 
følgende: gavekort til brugere 
af Familiens Hus i Taastrup, 
tilskud til julekurve til de ud-
satte brugere af TC Taastrup, 
orkesteret HOPE, der ønskede 
sig nye instrumenter, og en 
donation til Mødrehjælpen 
Høje-Taastrup, hvor pengene 
var øremærket til at værdigt 
trængende familier kunne 
komme ud og få en god op-
levelse. Derudover støttede 

arbejdsgruppen julemærke-
hjemmet Kildemose i Ølsted, 
der ønskede sig nye cykler, 
og arbejdsgruppen har valgt 
at følge de eksisterende fad-
derskaber gennem Terre des 
Hommes til dørs. Således 
fortsætter de 15 nuværende 
fadderskaber, indtil de enkelte 
sponsorbørn har færdiggjort 
deres skolegang.

- For cirka fem år siden var 
der mange, der spurgte os, 
hvorfor vi støttede den tredje 
verden, men ikke lokalt, for-
klarer formand Lise Jensen 
om det ændrede fokus.

Henriette Bjerregaard, der 
både er kasserer og webma-
ster, supplerer:

- Samtidig ville vi heller 
ikke svigte de børn fra den 
tredje verden, hvis skole-
gang vi allerede støttede. 
Vi har 15 børn tilbage. Når 
de så går ud af skolen, så 
stopper fadderskabet, og vi 

undlader at tage nye ind, for-
klarer hun.

Det er også et bevist valg, 
at de på forhånd ved, hvad 
pengene konkret skal gå til, 
fortæller formanden.

- Det fremmer vores arbej-
de, at vi ved, hvad det går 
til- det er en tilfredsstillelse, 
siger Lise Jensen.

Kan ikke lade være
For samtlige af kvinderne bor-
det rundt gælder det, at de 
slet ikke kan lade være med 

at sidde med et stykke hånd-

Håndarbejde for andres skyld
FRITID I HEDEHUSENE. Foreningen Hedehusene Humanitære Arbejdsgruppe består af en gruppe kvinder, 
der mødes hver 14. dag og strikker, hækler, syer eller kreerer nips. Deres flotte håndarbejde sælges ved et 
årligt julemarked, og med indtjeningen herfra støtter foreningen især børn gennem donationer til velgøren-
de arbejde.

Mens medlemmerne af 
Hedehusene Humanitære 
Arnejdsgruppe kreerer nut-
tede tøjdyr, nisser og børne-
tøj med deres strikke- og 
hæklepinde, får de ordnet 
verdenssituationen. Foto: 
Mie Neel

Annette (til højre) er lige begyndt på noget nyt. Hun vil strikke en dukke, hun ikke har la-
vet før, og begynder med benene. Ved siden af ses Henriette Bjerregaard. Foto: Mie Neel

- Det er rart, at vores arbejde gavner andre end os selv. Jeg hører ofte bedre efter, hvis jeg 
sidder med strikketøj, siger Lise Jensen. Hun er foreningens formand og også hende, der i 
sin tid fik idéen til at støtte værdigt trængende gennem indtjening fra håndarbejde. Foto: 
Mie Neel

Else strikker nisser til at hænge op på et reb. Der ple-
jer at være i omegnen af 1000 nisser, der søger nyt 
hjem til foreningens julemarked hver november. Her 
er hun i færd med at fore nissen med fyld. Foto: Mie 
Neel
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arbejde - og at det for dem 
så betyder noget ekstra, at 
foreningens indtjening går til 
velgørende formål.

- Mine børn og børnebørn 
er så store nu, at jeg slet ikke 
kan bruge alle de børnetrø-
jer, jeg strikker, selv, siger 
Lone, der har været en del 

af Hedehusene Humanitære 
Arbejdsgruppe i et år.

Derfor giver det bedre me-
ning i hendes optik, at kø-
bere til gruppens produkter 
får glæde af trøjerne, og kvin-
derne til gengæld kan hjælpe 
andre.

- Det betyder noget for mig, 

at jeg kan strikke noget, der 
kan bruges af andre, og så er 
der en glæde ved at give sin 
arbejdskraft til et godt formål. 
Og så hygger vi os også - både 
når vi mødes, og når vi står i 
boderne til julemarkedet, siger 
Annette.

- Jeg kan slet ikke slappe 

af, hvis ikke jeg har gang i et 
håndarbejde. Lige så snart jeg 
har slået (masker på en strik-
kepind, red.) op og er i gang, 
så kan jeg koncentrere mig 
igen. Jeg ved ikke, hvad jeg 
ellers skulle bruge min tid på, 
lyder det fra Else, der er i gang 
med at  fore nisser og afslutte 

dem, inden de skal hænge på 
et reb som dekoration.

Netop nisserne er med 
årene blevet gruppens signa-
tur-produkt - selvom kvinder-
ne også laver meget andet.

Der ligger således både nis-
ser, børnetøj, tøjdyr af forskel-
lig slags og nipspynt på bor-
det, hvor kvinderne arbejder.

Men kvinderne går også op 
i at følge med i moden inden 
for håndarbejde og kreativi-
tet. De har således både lavet 
papirflettede punge og meget 

andet gennem tiden. To af de 
nyeste produkter, de kreerer 
er hæklede bamser og papir-
foldede engle lavet af bogsider.

I skrivende stund er mere 
end 200 engle påbegyndt, så 
der burde være et udvalg klar 
til Hedehusene Humanitære 
Arbejdsgruppes 42. julemar-
ked til november.

Læs mere på hjemmesiden 
www.hedehusenearbejds-
gruppe.wordpress.com
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Et eksempel på et af de nips, som Putte fra Hedehusene 
Humanitære Arbejdsgruppe laver mange af. Foto: Mie Neel

Her ses Lone, der  har været med i gruppen et års tid. Hendes speciale er strikkede børnetrøjer og cardigans. Tættest på 
vinduet ses Putte, der er dygtig til at lave nips. Foto: Mie Neel

Bestil nu på www.happydays.nu eller ring 70 20 34 48
Telefonen er åben hverdage kl. 9-17. Weekend 10-14.  Afbestillingsforsikring kan tilkøbes. Ekspeditionsgebyr 99,-. Forbehold for tryk- og prisfejl samt udsolgt.  

Rejsekode: HEDEPOSTEN

KØR SELV-FERIE I SAMARBEJDE MED
Oplys rejsekoden ”HEDEPOSTEN” – så får du automatisk rabatprisen.

Pris pr. pers. i dbl. værelse  

1.149,-
Pris uden rejsekode 1.299,-

• 3 overnatninger
• 3 x morgenbuffet
• 2 x 3-retters middag
• Velkomstdrink
• 1 x entre til glasmuseum
• 20 % rabat på greenfee

Landlig idyl i slottenes land
Landhaus Bondzio HHH i Nordtyskland
Her skal I bo på et ægte nordtysk Landhaus med egen 
skov, hvor hjortene græsser mellem de gamle træer. Ho-
tellet putter sig bag sit stengærde i de naturskønne om-
givelser nær Schwerin (17 km) på østsiden af den store, 
smukke Schwerinersø. I er heller ikke langt fra badesøen 
Cambser, hvor I kan holde picnic ved bredden. Tag også af 
sted på eventyr, og oplev de stemningsfulde gamle byer og 
pragtslotte, som vidner om Mecklenburg-Vorpommerns 
begivenhedsrige historie. I kan for eksempel tage kameraet 
med til Torneroseslottet i Schwerin eller barokslottet i Lud-
wigslust (50 km). Besøg også glasmuseet lige ved hotellet 
– entreen er inkluderet i jeres ophold.

Valgfri ankomst frem til 18.12.2020.

Børnerabat (ved 2 voksne)
1 barn 0-5 år gratis
2 børn 6-14 år ½ pris

Landlig idyl i slottenes land 2 nætter fra 799,-4 nætter fra 1.499,-

5 km fra Tysklands bedste golfbane

Slottet i Schwerin

Pris pr. pers. i dbl. værelse  

1.099,-
Pris uden rejsekode 1.249,-

• 2 overnatninger
• 2 x morgenbuffet
• 1 x 3-retters middag
• Frugtkurv på værelset
• Kaffe, te og småkager 
• Fri parkering og Wi-Fi

Weekend i Sveriges skærgård
Hotell Fars Hatt HHH i Bohuslän
Mærk historiens vingesus her i Sveriges smukke skær-
gård, hvor bølgerne har slebet de majestætiske granit-
klipper bomuldsbløde. I bor i Bohusläns mest sydlige by, 
Kungälv, på det traditionsrige hotel, der gennem mere 
end 300 år har været et afholdt mødested for rejsende. 
Beliggenheden ved foden af den mægtige Bohus Fæst-
ning og direkte ud til Nordre Älvs naturharmoni – kun et 
kvarters kørsel fra det pulserende storbyliv i Gøteborg 
(19 km) – er intet mindre end perfekt. På en kort biltur 
ud mod kysten folder skærgårdsidyllen og lilleputsam-
fundet Marstrand (29 km) sig ud for jeres øjne med pa-
stelfarvede huse, ozonrig havluft og skummende bølger. 

Ankomst fredage frem til 12.6. og 21.8.-20.11.2020.

Børnerabat (ved 2 voksne)
1 barn 0-3 år gratis.
2 børn 4-14 år ½ pris.

Weekend i Sveriges skærgård

3 nætter 1.349,-SOMMER5 nætter 2.249,-



RealMæglerne RealMæglerne Aastrup & Nielsen ApS
Vesterkøb 8 / 2640 Hedehusene / Tlf. 7026 5333 / 

Hos RealMæglerne er det nære samarbejde 
med vores kunder vigtigt. Vi tror på, at man 
opnår det bedste og hurtigste salg, hvis det er 
én og samme mægler, der tager ejendommen 
til salg, fremviser boligen og har dialogen med 
køber og sælger. 

Går du med tanker om salg af dit hus, din 
lejlighed, dit fritidshus eller andelsbolig, så står 
vi klar med en GRATIS og UFORPLIGTENDE 

KLAR, PARAT, SOLGT

salgsvurdering. Du får det fulde overblik af 
dine muligheder. Hvad din bolig er værd, hvilke 
omkostninger der er i forbindelse med dit bolig-
salg samt en ide om hvor lang tid det vil tage at 
få solgt. Sker salget mod forventning ikke,
betales intet salær. 

Kontakt os allerede i dag på tlf. 7026 5333,
så er salget i gang.

- og solgt eller gratis


